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Úvodník 1

Vážení spoluobčané,

opět nám všem končí další kalendářní rok, rok, který byl zakončen číslicí 8 a
protože se o nich začalo říkat osudové osmičky, byl i rokem plným různých oče-
kávání, životních zvratů, finančních krizí, ale také toho, co vlastně dobrého nám
asi tento rok přinese.
Přes všechny katastrofické scénáře senzibilů a předpovídačů budoucnosti se

rok nijak nevymkl standardu: opět se válčilo, znova se připravovaly útoky proti
civilním obyvatelům, zase byla různá velká i malá neštěstí, která sebou přinášejí
i bolest největší a tím je ztráta našich přátel, známých, ale někdy bohužel i těch
nejbližších z rodiny. Také jsme měli ale i radostné dni, z našich úspěchů, zdařilých
plánů a nejkrásnějších událostí na celém světě a tím je narození nového života -
malinkého miminka, které je tím nejúžasnějším, co může člověk na světě mít.
Také právě v tyto dny přišel v Betlémě na svět malý Ježíšek, který se stal

Vykupitelem celého světa a přišel proto, aby nás všechny zachránil a vedl úskalím
všedních dní našeho pozemského života. Děkujme za to, že tady na této zemi jsme
zdraví, někdy i nemocní, že máme podíl a možnost vytvářet naši budoucnost.
Proto vám všem vyprošuji, aby ten nadcházející rok 2009, byl alespoň tak dobrý
jako rok minulý, aby se vám vyhýbaly všechny těžkosti a vše, co si do nového
roku přejete, ať se vám splní.
Dodatečně a to jen proto, že zpravodaj vyjde ke konci roku, vám, kdo jej bu-

dete číst, přeji krásné a požehnané vánoce , naplněné klidem a rodinnou pohodou
u vašich rozzářených stronečků nad množstvím rozbalených dárků a plápolajících
svíček.
Do nového roku přeji všem hlavně hodně zdraví, pracovních úspěchů a mnoho

dobrých lidí kolem sebe.

Váš Pavel Ulrich

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 44/2008
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Nakládání s odpadními vodami

Povinnosti při nakládání s odpad-
ními vodami jsou určeny především zá-
konem o vodách (251/2001 Sb, v plat-
ném znění), zák. o vodovodech a kanali-
zacích pro veřejnou potřebu (274/2001
Sb., v platném znění) a zák. o odpadech
(185/2001 Sb. v platném znění).
Odpadní voda je definována §38,

zák o vodách: „Odpadní vody jsou vody
použité v obytných, průmyslových, ze-
mědělských, zdravotnických a jiných
stavbách, zařízeních nebo dopravních
prostředcích, pokud mají po použití
změněnou jakost (složení nebo teplotu),
jakož i jiné vody z nich odtékající, po-
kud mohou ohrozit jakost povrchových
nebo podzemních vod.ÿ
Základní povinnosti jsou dány §5:

„Při provádění staveb, nebo jejich změn
nebo změn jejich užívání jsou staveb-
níci povinni podle charakteru a účelu
užívání těchto staveb je zabezpečit zá-
sobováním vodou a odváděním, čiště-
ním, popřípadě jiným zneškodňováním
odpadních vod z nich v souladu s tímto
zákonem.ÿ
Možnosti jak řešit zneškodnění od-

padních vod jsou tyto:
• žumpa
• septik, domovní ČOV
• napojení na veřejnou kanalizaci

Žumpa

Žumpa je bezodtoková jímka slou-
žící k akumulaci odpadních vod. Podle
velikosti se odpadní vody periodicky
vyváží. Stavební stav žumpy spadá pod
kontrolu stavebního úřadu, který může
žádat doložení nepropustnosti. V §38,

odst.6 připravené novely zák. o vodách
je nový požadavek: „Ten, kdo akumu-
luje odpadní vody v žumpách, je po-
vinen zajišťovat zneškodňování odpad-
ních vod z nich tak, aby nebyla ohro-
žena jakost povrchových nebo podzem-
ních vod, uchovávat po dobu 3 let
zpětně doklady o tomto zneškodňování
a tyto doklady na vyžádání poskyt-
nout vodoprávnímu úřadu nebo České
inspekci životního prostředí.ÿ Odpadní
voda podle zák. o odpadech není od-
padem. Toto ovšem neplatí pro obsah
žump a septiků. Kaly ze žump a septiků
jsou odpadem s katalogovým číslem 20
03 04 a vztahuje se na ně zákon o od-
padech a příslušné prováděcí vyhlášky.
Vyvážení obsahu žump a septiků na
pole musí splňovat podmínky vyhlášky
382/2001 Sb., což ve většině případů
není splněno. Osoba předávající odpad
firmě k likvidaci má ze zákona jisté po-
vinnosti, jako např. povinnost ujistit se
(formou kopie oprávnění k nakládání s
odpady), že firma přebírající odpad je
k této činnosti oprávněna. Jistou vý-
jimkou tolerovanou ČIŽP je vyvážení
žump a septiků firmou provozující čis-
tírnu odpadních vod, kdy se fekál pova-
žuje za ”prodlouženou kanalizaci” a ob-
sah žumpy nebo septiku se považuje za
odpadní vodu. Vyvážení odpadní vody
ze žumpy 20 m3 včetně dopravy z Kva-
sin stojí 5660-7900 Kč, tedy cca 300-400
Kč/m3.

Septik, domovní ČOV

Stavba septiku nebo ČOV je stav-
bou vodního díla podle zák. o vodách,
nelze ji provádět svépomocí. Stavebně
podléhá odboru životního prostředí,
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stavba musí být zakončena kolaudač-
ním rozhodnutím (souhlasem) a povole-
ním k vypouštění. „K vypouštění před-
čištěných odpadních vod do vod po-
vrchových nebo podzemních-vsakování
je třeba mít povolení - viz. §8 zák. o
vodách.ÿ Z povolení vyplývají povin-
nosti, především provádět kontrolu ja-
kosti vypouštěné vody a měření objemu
vypuštěných odpadních vod. Minimální
četnost rozborů je 2x ročně, cena včetně
odběru 1100 Kč/ks. Dále je nutné vzni-
kající kaly nechat odborně likvidovat a
počítat s náklady na údržbu a opravy.
Provozní náklady tak dosáhnou 3000-
5000 Kč/rok, cena za 1 m3 bude cca
35-100 Kč/m3 To platí pro přímé vy-
pouštění z předčisticího zařízení.

Pokud se vypouští do veřejné kana-
lizace (která není zaústěna na centrální
čistírnu odpadních vod, ale do řeky),
tak je nutný souhlas majitele, resp.
provozovatele kanalizace a dodržování
hodnot určených kanalizačním řádem.
Tato situace se týká jednoho místa v
Kvasinách a bude nutné ji ve spolupráci
se zástupci obce vyjasnit, tedy určit, o
jakou kanalizaci se jedná, kdo je ma-

jitelem kanalizace, kdo je provozovate-
lem a kdo osobou odpovědnou za vy-
pouštění odpadních vod do recipientu.
Provozovatel kanalizace bude vybírat
poplatek nutný pokrytí nákladů spoje-
ných s kontrolou jakosti vody vypouš-
těné do řeky, údržbou sítě i tvorbou
zdrojů na obnovu kanalizace. Provozo-
vatel může požadovat provádění roz-
borů vody vypouštěné z předčisticích
zařízení do kanalizace. Celková očeká-
vaná cena za zneškodnění odpadních
vod 50-150 Kč/m3.
Napojení předčištěných odpadních

vod na dešťovou kanalizaci by nemělo
být povolováno.

Veřejná kanalizace

Připojením na veřejnou kanalizaci
veškeré povinnosti za zneškodnění od-
padních vod přebírá provozovatel této
kanalizace. Za to mu náleží poplatek,
tedy stočné. Současná cena stočného je
28 Kč/m3 včetně DPH, při běžné spo-
třebě 85 l/os a den to představuje 870
Kč na osobu a rok.

Ing. Josef Jansa

Zápisy ze zasedání zastupitelstva

Usnesení
ze 14. mimořádného zasedání Zastupitelstva Obce Kvasiny
konaného dne 10. 9. 2008

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 44/2008



Obec informuje 4

USNESENÍ č. 14/177/2008

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: program zasedání.
schvaluje: program zasedání.

USNESENÍ č. 14/178/2008

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení zprávy o posouzení a hodnocení nabídek opravené na zá-
kladě námitek uchazeče IMOS Brno pro výběr dodavatele stavby ZTV Zámecká.
schvaluje: zprávu o posouzení a hodnocení nabídek opravené na základě námitek
uchazeče IMOS Brno pro výběr dodavatele stavby ZTV Zámecká.

USNESENÍ č. 14/179/2008

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: úpravy rozpočtu č. 4/2008.
schvaluje: ZO schvaluje úpravy rozpočtu č. 4/2008 navýšením v příjmech i ve
výdajích o investiční dotaci z Královéhradeckého kraje na výstavbu ZTV bytové
domy ve výši 6 mil. Kč, o finanční dar od Škoda Auto a.s. na rekultivaci pozemku
ve výši 114 tis. Kč a navýšení kapitoly DPS 186 tis. Kč.
pověřuje: správce rozpočtu zapracováním změn.

USNESENÍ č. 14/180/2008

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení rozhodnutí Rady Obce Kvasiny o pořadí nabídek na dozor
inženýrské činnosti při výstavbě ZTV Zámecká.
schvaluje: pořadí uchazečů dle cenové nabídky.
pověřuje: místostarostu J. Tkadlece osobou pověřenou při kontrolních dnech.
schvaluje: pořadí nabídek na dozor inženýrské činnosti při výstavbě ZTV Zá-
mecká.
1. STAVOSERVIS
2. V-STAV RK s.r.o.
3. Ing. Václav Hynek, stavební a obchodní firma
pověřuje: starostu podpisem smlouvy mandátní.

USNESENÍ č. 14/181/2008

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení oprav místních komunikací.
schvaluje: provedení oprav komunikací na Hamernici a Zákopanicí firmou JD
Dlouhý, s.r.o. za cenu 85.382,50 Kč s DPH.
pověřuje: starostu objednáním těchto prací.

USNESENÍ č. 14/182/2008
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Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení finančního daru od Škoda Auto a.s. ve výši 114 000,00 Kč
na vysázení lesa
schvaluje: finanční dar od Škoda Auto a.s. ve výši 114 000,00 Kč na rekultivaci
pozemku.

USNESENÍ č. 14/183/2008

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení prodeje pozemků na Zámecké
schvaluje: prodej pozemků na Zámecké ulici jednotlivým zájemcům:
405/87 197 m2 Nosková
405/106 948 m2 Branda
405/110 600 m2 Medvec
405/111 729 m2 Chovančík
405/112 728 m2 Daníček
405/113 676 m2 Netíková, Koucký
405/114 675 m2 Smutný, Bělínová
schvaluje: výkup pozemku č.p. 405/86 o výměře 65 m2 od paní Noskové.
pověřuje: starostu podpisem kupních smluv.
schvaluje: původní Směnnou smlouvu s panem Benešem s úpravou podle nově
přečíslovaných parcel 405/104 a 405/105, které byly vyvěšeny od 18.8.08 do
3.9.08, za pozemky u Černého lesa v majetku pana Beneše.

USNESENÍ č. 14/184/2008

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení smlouvy na projektovou dokumentaci na prodloužení stoka
C1.
schvaluje: Smlouvu o dílo s firmou VIS na projektovou dokumentaci na pro-
dloužení kanalizační stoky C1 od Chaloupkových k Bílým domům za cenu 168
500,00 Kč + DPH.
pověřuje: starostu podpisem smlouvy o dílo.

Usnesení

z 15. zasedání Zastupitelstva Obce Kvasiny
konaného dne 19. 11. 2008

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 44/2008
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USNESENÍ č. 15/185/2008

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: program zasedání.
schvaluje: program zasedání.

USNESENÍ č. 15/186/2008

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: kontrolu minulého usnesení a informace z jednání rady obce.
bere na vědomí: kontrolu minulého usnesení a informace z jednání rady obce.

USNESENÍ č. 15/187/2008

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: představení záměru společnosti Sella spol. s.r.o. k výstavbě řadovek.
bere na vědomí: informace k záměru společnosti Sella spol. s.r.o. k výstavbě
řadových domků na Zámecké ulici.
schvaluje: vyvěšení záměru prodeje pozemků na úřední desku.

USNESENÍ č. 15/188/2008

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení smlouvy na převod majetku kanalizace do svazku CS.
schvaluje: dodatek smlouvy v článku 5: Dle nájemní smlouvy mezi Veolií a
Císařskou studánkou.
schvaluje: smlouvu na převod majetku kanalizace do svazku CS.
pověřuje: starostu podpisem smlouvy.

USNESENÍ č. 15/189/2008

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: majetkové záležitosti Obce Kvasiny.
schvaluje: směnu pozemků mezi Obcí Kvasiny a paní Hanou Horákovou.
schvaluje: prodej pozemku č. 405/62 panu Peňázovi.
schvaluje: prodej pozemku nacházejícího se pod Bílými domy majitelům Bílých
domů v ceně za 55,00 Kč/m2.
trvá: na platnosti smlouvy budoucí kupní sepsané s K2 investiční.
schvaluje: sepsání smlouvy kupní za předpokladu, že společnost K2 investiční
zaplatí v termínu do 30.11.2008.
požaduje: předložení dodatkové smlouvy v případě, že nebude společnost K2
investiční naši nabídku akceptovat, ve které bude stanovená doba, do které částku
zaplatí a penále stanovené obcí za každý i započatý měsíc prodlení.

USNESENÍ č. 15/190/2008

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 44/2008



Obec informuje 7

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení dodatku Zřizovací listiny Základní školy Kvasiny a úpravy
rozpočtu.
schvaluje: dodatek Zřizovací listiny Základní školy Kvasiny.
schvaluje: úpravu rozpočtu dle návrhu.

USNESENÍ č. 15/191/2008

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: jmenování inventarizačních komisí.
bere na vědomí: návrh jmenování inventarizačních komisí, zahájení inventari-
zace 10.11.2008 s termínem ukončení 15.1.2009 a zahájení inventur 20.11.2008 s
termínem ukončení 5.1.2009.

USNESENÍ č. 15/192/2008

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: úpravu rozpočtu č. 5/2008.
schvaluje: úpravu rozpočtu č. 5/2008.
pověřuje: správce rozpočtu zapracováním změn do rozpočtu.

USNESENÍ č. 15/193/2008

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: přípravu rozpočtu na rok 2009.
pověřuje: členy ZO dodáním návrhu investic na Obecní úřad nejpozději do
30.11.2008.
pověřuje: Kontrolní výbor vytvořením nové vyhlášky o stanovení systému shro-
mažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních od-
padů a nakládání se stavebním odpadem na území obce Kvasiny s ohledem na
výstavbu sběrného dvora.
schvaluje: uhrazení mzdy pro pana Holoubka za výrobu almanachu k 75. výročí
založení Škoda Auto a.s. ve výši 50 % ceny.

Historie obce (3. díl)

Smutnou dobou pro kvasinské pan-
ství byla válka roku 1866. Náš kraj
byl od Solnice až k Orlickým horám
hustě obsazen vojskem. Očekávalo se,
že nepřítel prorazí buď u Deštné nebo
u Kunštátu a zde se tedy vše připravo-

valo k bitvě. Prusové však hranice pře-
kročili jinde, proto se musela armáda
jedné noci rychle přesunout k Náchodu.
Když později pruská vojska naším kra-
jem procházela, způsobila velké škody.
Po této temné době se panství pozvolna
rozvíjelo. Růženina huť ve Skuhrově a
papírna a bělírna v Kvasinách zajišťo-
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valy obživu v jinak chudé podhorské
oblasti.

Hned po válce nastaly na panství
změny. V roce 1867 pruští Frankenber-
gové svůj majetek kvapně opustili. V
tomto roce koupil panství za 800 000
zlatých baron Josef Huppman de Vall-
bela. V jeho době byl panský pivovar v
Kvasinách přeměněn na továrnu na li-
kéry. Jeho podnikatelská aktivita však
brzy neslavně skončila.

Roku 1890 přešlo panství do rukou
židovské firmy Goldštejn a Ollendorf.
Firma sídlila v Katovicích v pruském
Polsku. Bratři Goldštejnové se snažili
na svém majetku zbohatnout, inten-
zívně těžili a vyváželi dřevo. Přispěli
však také částkou 200 000 zlatých na
stavbu zdejší železnice. Slavnostní za-
hájení provozu železnice se konalo 24.
října 1893. V roce 1895 získal panství
baron Königswarter. Provedl přestavbu
a úpravu zámku. Byl majitelem panství
až do 1. světové války.

1. světová válka dolehla i na naši
obec. V zámku byl zřízen lazaret. Zvý-
šily se ceny, zhoršilo zásobování a zne-
hodnotila měna. V roce 1919 bylo ve
volbách zvoleno obecní zastupitelstvo,
ve kterém získali převahu sociální de-
mokraté. V témže roce byla v obci za-
ložena tělocvičná jednota Sokol, která
11. září 1921 předvedla první veřejné
cvičení. 5. listopadu 1922 byla v Kva-
sinách otevřena knihovna. V roce 1924
žilo v obci 996 Čechů, 19 Němců a 3
další cizinci. Z toho bylo 922 katolíků,
4 evangelíci, 11 židů, 4 čeští bratři a 44
bez vyznání.

13. července roku 1936 navštívil Sol-

nici prezident Masaryk. Vítaly ho davy
občanů ze širokého okolí. 24. června
byl ve středu obce odhalen památník
padlým v 1. světové válce. Nese jména
46 občanů naší vesnice. V noci z 11.
na 12. prosince 1927 došlo k vlou-
pání do budovy zámku. Byla odcizena
hotovost, šperky, vše v hodnotě asi
500 000 korun. V únoru 1929 udeřily
kruté mrazy – až -36 st. Celsia. Zmrzlo
mnoho ovocných i lesních stromů. 18.
října 1929 byla obec elektrifikována. Ke
konci roku 1930 dolehla i na náš kraj
všeobecná krize. Zisky zemědělců byly
malé, velká část dělníků byla bez práce.
V červnu 1931 způsobily značné škody
nebývale prudké deště a následné po-
vodně. Dne 28. července 1935 byla v
Solnici odhalena pamětní deska pod-
plukovníku legionáři Karlu Vašátkovi,
hrdinovi bitvy u Zborova.

V roce 1936 bylo již zřetelné ne-
bezpečí války. V polovině července pro-
běhly v obci zkoušky obrany proti pří-
padným náletům. V tomto roce bylo v
obci podle statistik celkem 8 obchodů, 7
hostinců, 2 koláři, 2 pekaři, 2 obuvníci,
1 krejčí, 3 holiči, 1 klempíř, 1 truhlář
a 1 sedlář. Dopravu zabezpečovala že-
leznice a dva autobusy. V září byla do-
stavěna silnice z Kvasin do Lukavice. V
roce 1937, za zhoršené mezinárodní si-
tuace, se urychleně budovala opevnění
v Orlických horách. Polární záře, která
se objevila dne 25. ledna 1938, byla vše-
obecně vykládána jako předzvěst zlých
časů. Zvláště poté, co se 12. května
znovu opakovala. Ve sbírce na obranu
státu bylo v Kvasinách vybráno 60 000
korun. -mh-
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Čertovská škola

V pátek 5.12. se kvasinská škola pro-
měnila v jedno velké peklo. U dveří ví-
tala žáky paní školnice coby čert, pe-
kelný guláš vydával sám anděl a vyučo-
vání zahájil Lucifer s čerticemi. V lavi-
cích seděli čerti, andělé i samotný Mi-
kuláš. Celé peklo i s nebeským průvo-
dem prošlo za řinčení řetězů a zvonců
obcí. Nakonec vypukl čertovský rej za
doprovodu hudby.

Všichni byli spokojeni.
Jana Podstavková

Návštěva Švejka

Zájezd do Prahy očima žákyně 3.
třídy Zuzky Holíkové:

Cesta do Prahy byla dlouhá, ale
stálo to za to. Nejdřív jsme šli do diva-
dla. Hráli představení Švejk. Hlavní roli
hrál Dalibor Gondík a viděli jsme i plno
dalších známých herců. Po představení
jsme se šli podívat na Prašnou bránu,
Týnský chrám, Staroměstské náměstí.
Pak jsme se šli nasvačit. Za chvíli se na
nás nalepili obchodníci s různými hrač-
kami. Poté jsme šli na Karlův most.
Paní učitelka Nováková nám ukazovala

Pražský hrad, chrám svatého Víta, Ná-
rodní muzeum, Národní divadlo a byl
vidět i kousek Petřína. Pak jsme se šli
podívat na pomník Jana Husa a na so-
chu Bedřicha Smetany. Nakonec jsme
šli k autobusu. Cestou jsme zpívali. Byl
to moc pěkný zájezd a ráda bych si ho
zopakovala.

Vánoční jarmark v ZŠ Kvasiny

Žáci místní školy připravili pro ve-
řejnost krásnou výstavku vánočních
prací spojenou se zpíváním koled. Se
svými výrobky se pochlubili i zruční
lidé z obce. Vánoční atmosféru dotvá-
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řely děti hrou na různé hudební ná-
stroje.

Jana Podstavková

Naši důchodci

Ve čtvrtém čtvrtletí pořádal Klub
důchodců dvě akce. První byl říj-
nový zájezd do našeho krajského
města Hradce Králové s autobusem
firmy Baspo. Nejprve jsme navštívlili
hvězdárnu s planetáriem, po obědě
následovala prohlídka Obřího akvária.
Bylo se na co dívat - buď na ryby
nebo na bujné rostlinstvo deštných
pralesů Jižní Ameriky. Po prohlídce
jsme se přesunuli do staré části města,
abychom uviděli nově restaurovanou
budovu Krajského úřadu. Tato roz-
lehlá stavba vznikla přestavbou býva-
lého hradeckého pivovaru. Dále násle-
dovala volná prohlídka pamětihodností
Starého města. Účast 32 osob.

Podruhé jsme se sešli na tradič-
ním setkání se starostou obce panem
Pavlem Ulrichem. Nejprve se probraly
akce uskutečněné během roku 2008,
pak výhled do nejbližší budoucnosti.
Následovala živá beseda, po ní pohoš-
tění. Přítomní občané ocenili, že díky
iniciativě pana starosty mohli prožít

příjemné předvánoční odpoledne.
Klub důchodců plánuje v příštím

roce pro seniory kurs počítačů. Bude
se konat v budově Základní školy ve
Skuhrově nad Bělou. Základy práce s
počítači bude vyučovat pan Mgr. Ol-
dřich Málek. Je třeba, aby se zájemci
přihlásili telefonicky na číslo 494 596
604 u paní Heleny Dytrtové nebo v
lednu na členské schůzi v kulturním
domě v Kvasinách.
Klub důchodců přeje všem seni-

orům do nového roku pevné zdraví,
dobrou náladu a všechno nejlepší.

Miroslav Rotter

Tenis

Ve zprávě za rok 2007 se konsta-
tovalo, že se jednalo o jednu z nejú-
spěšnějších sezón v historii klubu. Rok
2008 ovšem přinesl další úspěchy a mi-
nimálně na předcházející období navá-
zal.
V současné době je ve Východo-

českém tenisovém svazu zaregistrováno
120 klubů, z nichž 59 hraje soutěže
družstev řízené tímto svazem. Pouze
16 klubů, a mezi nimi i TK Kvasiny,
se může pochlubit účastí svých druž-
stev ve všech kategoriích od babytenisu
(děti do 9 let) až po dospělé.
Celkem náš oddíl reprezentovalo 5

družstev v soutěžích VČTS, 2 týmy v
okresních soutěžích a jeden v okresní
lize neregistrovaných. V 54 odehraných
zápasech nastoupilo celkem 32 hráčů a
hráček.
Úspěšní byli naši nejmenší tenisté

hrající soutěž v babytenisu, kteří po-
stoupili ze své skupiny z 2. místa a byli
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vyřazeni až v dalších bojích dětmi z
Chocně. Celkově tak obsadili 9. - 16.
místo z 32 týmů.

Mladší žáci si díky výsledkům v
předcházející sezóně poprvé v historii
klubu zahráli nejvyšší soutěž. Jelikož
většina hráčů, která tento postup vy-
bojovala, přešla mezi starší žáky, bylo
již před zahájením soutěže jasné, že
naše oslabené družstvo, doplněné hos-
tujícími hráči z Opočna a Kostelce,
nemá proti klubům s profesionálními
trenéry a větším zázemím moc šancí na
úspěch. Poslední 8. místo sice znamená
sestup do krajského přeboru, ale žáci
určitě ostudu neudělali a v jednotlivých
zápasech zaznamenali několik individu-
álních úspěchů.

Družstvo starších žáků splnilo své
předsezónní ambice a v konečné tabulce
krajského přeboru obsadilo 4. místo.
O lepší umístění se připravilo přede-
vším porážkou s vítězem soutěže VČE
Hradec Králové. Ačkoliv mělo tento zá-
pas dobře rozehraný, k vítězství chy-
bělo stejně jako při porážce s Trutno-
vem pouze několik míčů.

Smíšenou okresní soutěž hrálo ”B”
družstvo žáků a po vítězství v základní
části obsadilo ve finalové skupině ko-
nečné 3. místo z 6 týmů.

Těžký úkol čekal na družstvo do-
rostu. Nesestoupit z krajského přeboru.
Rozhodující měl být již zápas 1. kola
s Novým Bydžovem, který se ovšem
vyhrát nepodařilo, a tak po sérii dal-
ších porážek odjíždělo družstvo k po-
slednímu zápasu do Semil pouze s mi-
nimální šancí na udržení soutěže. Vy-
hrát 7:2 nad soupeřem, který již měl

jedno vítězství a také bojoval o zá-
chranu se zdálo být utopií, ale hráči
se svého úkolu zhostili zodpovědně. Ko-
nečné nečekané vítězství 8:1 znamenalo
setrvání v soutěži pro příští rok.

Družstvo dorostu ”B”, složené z
děvčat, obsadilo v okresní soutěži 3.
místo.

Po reorganizaci soutěží bylo naše
družstvo dospělých zařazeno do krajské
soutěže 2. třídy a nevedlo si nejhůře.
Pouze díky horšímu skóre obsadilo s bi-
lancí 4 vítězství a 2 porážky až 4. místo.
Úspěšně si vedl ve Východočeské divizi
během hostování v družstvu VŠTJ Hra-
dec Králové B. Nosek, který ze 6 zápasů
5 dvouher vyhrál.

Po ročním působení v nejvyšší lize
neregistrovaných spadlo naše družstvo
zpět do 2. okresní ligy.

V roce 2008 se konaly okresní pře-
bory jednotlivců ve třech kategoriích a
přeborníky se vždy stali hráči TK Kva-
siny. Mezi staršími žáky zvítězil V. Há-
jek ve dvouhře a ve čtyřhře V. Hájek
s T. Moravecem. V kategorii doroste-
nek M. Nosková a pár M. Nosková, A.
Lišková a mezi dorostenci T. Moravec a
dvojice T. Handl a J.Kadlec. Další hráči
získali ještě několik 2. a 3. míst. Mezi
největší úspěchy na turnajích jednot-
livců patří vítězství V. Hájka mezi ml.
žáky ve dvouhře v Chrudimi, zde obsa-
dil i 2. místo ve čtyřhře. Na turnaji v
Pardubicích získal 2. místo ve dvouhře.
Na turnajích mladších žákyň se pěk-
nými výsledky prezentovala B. Volfová,
když ve své první závodní sezóně zís-
kala 1x 2. místo ve dvouhře, 2x 2. a 5x
3. místo ve čtyřhře. Mezi dorostenkami
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vybojovala na turnajích M. Nosková 1x
2. a 2x 3. místo ve dvouhře a 2x 2. a 2x
3. místo ve čtyřhře. Celkem se na celo-
státní žebříčky za rok 2008 probojovalo
15 hráčů TK Kvasiny.

Tréninková činnost probíhala celo-
ročně. V zimních měsících 2x týdně
v hale v Kostelci nad Orlicí a kon-
diční trénink 1x týdně v tělocvičně ve
Skuhrově nad Bělou. Od jarních měsíců
trénovali hráči 2-3x týdně, vedle toho
probíhala tenisová škola a pro nejmenší
děti jsme zajišťovali tréninky minite-
nisu a babytenisu. Začátkem července
se uskutečnilo již tradiční letní soustře-
dění, za účasti 12 dětí, spojené s brigá-
dou v areálu.

TK Kvasiny byl v roce 2008 pořada-
telem 3 okresních přeborů, 2 celostát-
ních turnajů pro starší žáky a doros-
tenky, turnaje pro děti v minitenisu a
babytenisu a také odborářského turnaje
pro zaměstnance Auto Škoda.

Pro členy oddílu a rodiče dětí jsme
v březnu uspořádali turnaj v kuželkách
a další setkání proběhla při zahájení a
zakončení sezóny a v srpnu při 1. roč-
níku míčového šestiboje.

Bohatá byla v letošním roce také
pracovní činnost. Po nezbytných jar-
ních pracech na zprovoznění kurtů
a opravě plotu poškozeného spadlým
smrkem se podařilo vyměnit pletivo
mezi hřišti. V dalších měsících se pra-
covalo na dokončení přístřešku a oplo-
cení kolem areálu, opravili jsme a na-
třeli venkovní židle a prováděli další ne-
zbytnou údržbu. V říjnu se 20 členů zú-
častnilo sázení stromků na území obce.

Další informace o dění v

klubu lze průběžně sledovat na
www.teniskvasiny.cz. Milan Nosek

Své ANO si řekli

Od vydání minulého zpravodaje ni-
kdo neuzavřel sňatek.

Vítáme

V uplynulých měsících se v naší obci
narodili Natálie Mizerová, Nikola Mize-
rová a Aneta Drašnarová.
Novým občánkům přejeme do ži-

vota hodně štěstí a šťastným rodičům
gratulujeme.

Blahopřejeme

Vážení čtenáři, ve společenské rub-
rice pravidelně blahopřejeme všem na-
šim spoluobčanům, kteří v příslušném
období dosáhli věku 70 let a více. Pokud
si někdo nepřeje být zde uveden, nechť
nám to prosím oznámí, jinak vycházíme
z údajů evidence obyvatel vedeném na
obecním úřadě. Kultuní komise chodí
blahopřát občanům, kteří dosáli věku
70, 75, 80, 85 let a pak každý další rok.
V následujících měsících oslaví své

narozeniny tito naši spoluobčané:

Leden

Helena Zimová 74 let
Josef Hofman 77 let
Josef Vašátko 78 let
Marie Rozínková 82 let

Únor

Jan Sláma 70 let
Růžena Nezkusilová 70 let
Věra Hartmanová 73 let
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Zdeněk Thér 73 let
Marie Hovorková 74 let
Jiří Novotný 74 let
František Kocián 74 let
Jan Hartman 76 let
Miroslav Seibert 76 let
Ladislav Horák 77 let
Bedřich Niederle 79 let
Anežka Černá 81 let
Štefan Krajňák 87 let

Březen

Jaroslava Dittrichová 70 let
Lidmila Šrámková 71 let
Jiří Pavel 73 let
Marie Petříková 74 let
Zdeněk Netík 74 let
Anna Gunarová 75 let
Eva Doubravská 75 let
Josef Matuška 76 let
Jiřina Piskorová 77 let
Karel Řežábek 78 let
Františka Heimová 80 let
Milada Plištilová 81 let
Milada Růžičková 81 let
Josef Holoubek 82 let
Věra Fryčová 84 let
Miroslav Kohout 84 let
Květoslava Matoušová 85 let
Marie Červinková 86 let

Vzpomínáme

Na jaře zemřeli tito občané naší
obce: Zdeněk Kopejtko, Božena Ho-
loubková, Emilie Korousová, Josef To-
máš a Jiří Kalina.

Vážení pozůstalí, přijměte projev
hluboké soustrasti.

Noční cesta sněhem

Pojďme se podívat na tuto tmavou
fotografii.

Je zimní noc, proletuje sníh a někdo
před nějakou dobou přišel a pak odešel.
Odešel brankou, která je otevřená, ode-
šel do tmy. Ale v té tmě je nepatrně
vidět trochu osvětlená stěna zvláštní
stavby, před kterou je silný kmen. Je
to lípa? Je to kostel?
Ano je to kostel. A tak se obyčejná

branka může stát ”bránou nebe”. Při
troše fantazie ano. Ta brána je ote-
vřená, to na tom je asi to nejkrásnější.
A je otevřená směrem k nám. Jako
by Bůh vyšel ze svého domu knašemu
domu a zaklepal na naše dveře a pozval
nás k sobě. Zaklepal na naše srdce a
řekl pojď za mnou, pojď ke mně! Pojď
ven, projdi branou ven ze svých způ-
sobů, zvyklostí. Já tě naučím jinému.
Já, BŮH = LÁSKA, tě naučím pravé
lásce.
Je to ale krok do tmy, do nejistoty.

Ta cesta není dlouhá, ale není snadná.
Není moc vyšlapaná. Jsou tam stopy.
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Někdo tam už šel, ale ty stopy jsou za-
chumelené,?
Soustřeďme se teď ale na tu cestu,

po které před nějakou dobou někdo šel.
My rádi chodíme za někým, v něčích
šlépějích. Ale musíme se dívat, kam
vede jeho cesta, jeho kroky. A za kým
jdeme. Bylo by velice nemoudré slepě
jít ve stopách sebevraha a za ním slepě
skočit z mostu. A nejdeme někdy ve
stopách duchovních sebevrahů? Máme
vždy jistotu, že lidé, jejich životy se ne-
cháváme často tak silně ovlivňovat jsou
opravdu šťastní? Že opravdu směřují k
pravé Lásce a tím i k Bohu, k nebi?
Není to jen to, co se dnes dělá, nosí, ta
většina, která,. . . Hlavně nechceme vy-
bočovat, chceme často být jako ti ko-
lem, splývat, ale nejsme pak jen jedním
ze stáda?
Cesta? Kam vede moje cesta? Kam

by měla vést? Za kým jdu? Jdu opravdu
za PRAVÝM ŠTĚSTÍM? V čem je, u
koho je, kdo ho najdu, není u Boha
stvořitele, původce všeho dobra? Proč
se ho bojím, proč ho popírám? Proč
za ním nejdu dostatečně blízko, aby
jeho stopy definitivně nezavál sníh? Tak
blízko, že se nemusím ani bát tmy, do
které jdu, protože vím, že ten, za kým
jdu, je „Světlo světaÿ? Mám na zřeteli
stále cíl - ten kostel, který je trochu vi-
dět za brankou, který mi tu zastupuje
NEBE, protože tam i tam je Bůh, který
nás má každého moc rád?

F. Hofman, farář solnický

Vánoční a novoroční přání

Vážení a milí spoluobčané,

blíží se vánoční svátky a nový rok 2009.

Nastává tedy i čas ohlédnutí se za
rokem uplynulým.

Rok 2008 byl velmi významný pro
náš region i z hlediska chodu věcí veřej-
ných. Byl to rok volební, v němž pro-
běhly senátní a krajské volby. Volby
přinesly pro náš region změny, které si
přála většina voličů. Díky Vašim hla-
sům jsem se stal pro nové volební ob-
dobí Vaším senátorem. Chtěl bych Vám
tímto ještě jednou poděkovat za proje-
venou důvěru a zároveň slíbit, že se ze
všech sil budu snažit splnit svůj volební
program. Hlas každého z Vás se stal pro
mě velkou výzvou a odpovědností záro-
veň.

Období vánoc a blížící se nadchá-
zející nový rok v nás probouzí vzpo-
mínky, předsevzetí, vytýčení cílů, ale i
malá či velká přání, směřující k nám
nebo k našim blízkým. Již v předvá-
noční době jsem se snažil vyřídit co
nejvíce úkolů, abych se již od začátku
roku 2009 mohl starat o rozvoj našeho
regionu. Nejpozději v prvním čtvrtletí
příštího roku bych rád pro Vás otevřel
senátní kancelář nejenom v Rychnově
nad Kněžnou, ale i v Chocni a v Holi-
cích. Také jsme se rozhodli vyjít Vám
vstříc - a neprodat našeho „Antlonaÿ.
Snad nám on - i Vaše přízeň :-) vydrží
po celých šest let. Přes zimu z něj udě-
láme ”Pojízdnou senátorskou kancelář”
(PSK), abychom za Vámi mohli kamko-
liv přijet. V současných dnech probíhá
registrace ”Fondu Miroslava Antla pro
rozvoj regionu”. Fond bude sloužit k
finanční podpoře spolkových, sportov-
ních, kulturních a dalších aktivit v na-
šem regionu. Starostům a obcím budou
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v novém roce k ruce odborníci, kteří
zdarma zpracují projekty na získání do-
tací a grantů z fondů.
V Senátu jsem byl mj. zvolen místo-

předsedou ústavně-právního výboru. V
této funkci mohu zúročit téměř třiceti-
leté zkušenosti z oblasti spravedlnosti,
bezpečnosti a pořádku. Jedním z mých
prvních úkolů je snaha o zpřísnění vlád-
ního, resp. poslaneckého, návrhu trest-
ního zákona.
Těším se na naše společná setkání,

která by měla vést i k tomu, aby na
základě Vašich podnětů docházelo ke
zlepšování podmínek pro spokojený ži-
vot občanů našeho regionu.
Přeji Vám všem klidné a příjemné

prožití vánočních svátků a šťastný nový
rok 2009. A k tomu Vám všem přeji
pevné zdraví, úspěchy, radost a opti-
mismus - i tolik potřebného štěstí.

Váš senátor JUDr. Miroslav Antl

Rozhovor s Lenkou Laubovou

S Lenkou a její rodinou jsem se sešla
na první svátek vánoční, protože násle-
dující den už společně s přítelem odlé-
tali zpátky do kanadského Vancouveru.
Do Kvasin přijela po půlroce a měla
nabitý program. Zajímalo mě, jak se
obyčejná vesnická holka dostala téměř
až na druhý konec světa. Její povídání
bylo moc zajímavé a důraz kladla na
znalost jazyků.

Mohla bys nám přiblížit, jak ses do Ka-
nady dostala?
Začnu od školní docházky. Už na

konci základní školy jsem věděla, že
bych se chtěla věnovat účetnictví, pro-

tože má široké využití. Vystudovala
jsem obchodní akademii v Kostelci n.
O. a byla přijata na Vysokou školu eko-
nomickou do Prahy. Po 2. ročníku v
roce 2003 jsem školu přerušila a odjela
na sedm měsíců do Anglie jako au-pair.
Jela jsem tam hlavně kvůli tomu, abych
se zdokonalila v angličtině. To se mi po-
dařilo a udělala jsem si zkoušku Certifi-
kated in Advance English (CAE). Také
jsem se dost osamostatnila a dokázala
si, že se umím o sebe postarat. I díky
této zkoušce jsem získala stipendium
na roční putovní zahraniční studijní
program ”ekonomie mezinárodního ob-
chodu v rámci EU”, na kterém se po-
dílí 7 evropských univerzit. Část jsem
absolvovala ve Francii, část v Belgii a
také v Praze. Po promoci v Bruselu
jsem dokončila studium na VŠE. Tři
měsíce jsem byla také na praxi na logis-
tice v automobilce. Pak jsem si začala
shánět práci, ale naskytla se mi mož-
nost zdokonalit si znalosti z němčiny.
Jedna známá německá rodina se stěho-
vala za prací do švýcarského Lausanne
a vzala mě s sebou. Tam jsem se sezná-
mila s mým současným přítelem, rodi-
lým Němcem, který vystudoval v USA
a v současné době žije a vyučuje ve
Vancouveru. Nabídl mi práci a studium
v Kanadě a já jsem po určitém váhání
- je to přece jen daleko - přijala.

Jak se žije v Kanadě? Nelituješ svého
rozhodnutí?

To určitě ne, líbí se mi tu, i když se
mi taky stýská. Naštěstí jsou už dobré
možnosti komunikace s přihlédnutím k
časovému posunu. Jsem tu od března
2008. Vancouver je krásné, moderní, ze-
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lené město se zhruba 750 000 obyvateli.
Je tu i početná komunita Čechů a Slo-
váků - asi 10 000 lidí. Jsem s nimi v
kontaktu, zapojila jsem se i do českého
ochotnického spolku. Chodím tam do
školy, chtěla bych se stát mezinárodní
auditorkou, proto si dodělávám roční
kurs, který tu vyžadují. Zezačátku jsem
i pracovala, ale teď se věnuju hlavně
studiu, které je dost náročné. Systém
je tu jiný, na přednášky musíme chodit
dopředu připravení, pak diskutujeme a

klasifikují nás.

Jaké jsou Tvé další plány?

Studium budu končit v červnu a
už si hledám práci. Pokud se něco vy-
skytne, oba bychom rádi do Evropy.
Budoucnost je zatím otevřená. Chtěla
bych každého povzbudit ke studiu ja-
zyků, hlavně angličtiny, která otevírá
dveře do světa. Pak se nebát a chytit,
jak se říká, příležitost za pačesy.

-mh-
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